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ABSTRACT

This study involves dendrometric measurements and descriptive analyses at two stations
chosen according to the quality of the reforestation stand in the Moudjbara region (the wilaya
of Djelfa), which is considered to be the precursor to the green dam, by treating the stationary
characteristics of the different experimental plots and the dendrometric parameters of the
trees.

The first station has big and healthy trees in the presence of soil suitable for this
development, unlike the second station, which has small trees and poor soil. The dendrometric
results obtained can be explained and justified by reforestation techniques involving the
different steps such as poor tillage and planting defects.

Key words :Green dam, Moudjbara, reforestation, dendrometric parameters.
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RESUME

Cette ¢tude porte sur des mesures dendrométriques et des analyses descriptives dans
deux stations choisies en fonction de la qualité de peuplement du reboisement dans la région
du Moudjbara (la wilaya de Djelfa) qui est considérée comme le précurseur du barrage vert,
en traitant les caractéristiques stationnelles des différentes placettes expérimentales et les
parameétres dendrométriques des arbres.

La premicre station présente des grands arbres et en bonne santé en présence d’un sol
convenable a ce développement contrairement a la deuxiéme station qui présente des sujets
chétifs et un sol maigre. Les résultats dendrométriques obtenue peuvent étre expliquer et
justifier par les techniques de reboisement comportant les différentes étapes tels que le travail
du sol mal mené ainsi au défauts de plantation.

Mots clés : Barrage vert, Moudjbara, reboisement, paramétres dendrométriques.



